
 

 

 

Zápis z jednání Vědecké rady Právnické fakulty Masarykovy univerzity 

 1. dubna 2025 

Zasedání Vědecké rady Právnické fakulty Masarykovy univerzity (dále jen jako „vědecká rada“) 
proběhlo kombinovanou formou v termínu 1. dubna 2025. Hlasování probíhalo 
prostřednictvím příslušné aplikace v informačním systému Masarykovy univerzity, kde měli 
členové vědecké rady k dispozici také související podklady. 

 

1. Zahájení 

Jednání vědecké rady zahájil přivítáním přítomných členů děkan Martin Škop. Následně předal 
slovo Robertu Zbíralovi, proděkanovi pro vědu a výzkum. Robert Zbíral požádal přítomné o 
připomínky k programu jednání. Nikdo žádnou připomínku nevznesl. 

 

2. Informace o dění na Právnické fakultě MU 

Martin Škop v rámci tohoto bodu nejprve informoval o hospodaření fakulty v roce 2024, které 
skončilo v drobném přebytku, jenž byl převeden, v souladu s příslušnými pravidly, do fondů a 
také o výhledu na rok letošní. V tomto roce fakulta disponuje vyšším příspěvkem na vzdělávací 
činnost, očekává se tedy, že bude možné navýšit tarifní mzdy u akademických i ostatních 
pracovníků bez nutného krácení jiných složek mzdy. V roce 2025 však bude muset být masivně 
vyměněna výpočetní technika z hlediska systémových požadavků a dále také proběhne oprava 
střechy nad Katedrou obchodního práva, plánuje se rekonstrukce bývalých prostor 
knihkupectví a budou vyšší náklady v souvislosti se stipendii doktorských studentů. Dále 
proběhlo představení zájmu o studium pro další období, kde celkově zájem vzrostl o vysokých 
30 %. Jedná se však největší měrou o zásluhu nově otevřeného programu Kriminalistická 
studia, kde je obrovský převis poptávky nad nabídkou. V profilovém studijním programu Právo 
a právní věda došlo k nárůstu o cca 3 %. Martin Škop také představil některé personální změny, 
jmenovitě změnu ve vedení Katedry práva životního prostředí a pozemkového práva, kde je 
novým vedoucím dle výběrového řízení Vojtěch Vomáčka a ve vedení Katedry ústavního práva 
a politologie, kde je pověřeným vedoucím Ladislav Vyhnánek. Robert Zbíral dále představil 
základní parametry nového Opatření Právnické fakulty Masarykovy univerzity č. 5/2025, o 
mimořádných odměnách za publikace, grantovou činnost a službu společnosti (třetí role 
univerzity) a informoval o sebeevaluační zprávě k tzv. modulu 3 dle Metodiky pro hodnocení 
výzkumných organizací v segmentu vysokých škol 2025+ (Metodika VŠ2025+), která byla 
zaslána na rektorát univerzity. V tomto ohledu Robert Zbíral prezentoval krátké zamyšlení nad 



relevancí takové zprávy, která je parametricky viditelně zaměřená mimo náš obor a informoval, 
že v komisi, která fyzicky naši fakultu navštíví, bude i prof. Jan Komárek.  

 

3. Zpráva předsedy komise v habilitačním řízení JUDr. Evy Dobrovolné, Ph.D., LL.M. 

 

   Obor: Občanské právo 

  Předseda: prof. JUDr. Jan Hurdík, DrSc. 

  Členové: 

     doc. JUDr. Petr Lavický, Ph.D. 

     prof. JUDr. Alena Winterová, CSc. 

     JUDr. Zdeněk Pulkrábek, Ph.D. 

    Ass.-Prof. Mag. Dr. Gerhard Saria 

 

Zprávu o řízení přednesl v souladu s čl. 8 Jednacího řádu Vědecké rady Právnické fakulty 
Masarykovy univerzity předseda habilitační komise Jan Hurdík, který seznámil členy vědecké 
rady s činností komise a jejím stanoviskem. Robert Zbíral vyzval následně členy vědecké rady 
k diskuzi, která byla bez příspěvků. Robert Zbíral upřesnil, že se o této zprávě nehlasuje. 

 

4. Návrh na udělení čestného doktorátu prof. dr. hab. Leonardu Etelovi 

Robert Zbíral předal slovo Martinu Škopovi, který představil tento bod, osobnost prof. Etela a 
jeho velký pozitivní dopad na Masarykovu univerzitu. Následně k bodu otevřel diskuzi, do 
které se zapojili Michal Radvan, Petr Mrkývka, Pavel Šámal a Věra Kalvodová. Všichni zmínění 
danou nominaci podpořili.  

Vědecká rada poté hlasovala o návrhu ve znění: 

Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity doporučuje děkanovi fakulty předložit 
návrh na udělení čestného doktorátu prof. dr. hab. Leonardu Etelovi rektorovi Masarykovy 
univerzity k projednání na Vědecké radě MU. 

  Výsledek hlasování: 

     počet členů vědecké rady: 48 

     počet odevzdaných hlasů: 38 



     počet kladných hlasů: 37 

Návrh tak Vědecká rada svými hlasy přijala. 

 

5. Schválení členky zkušebních komisí SZZk Mgr. Hany Adamové, Ph.D. 

Robert Zbíral otevřel diskuzi k tomuto bodu, do níž se nikdo nepřihlásil.  

Vědecká rada poté hlasovala o návrhu ve znění:  

Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje členku zkušebních komisí pro 
státní závěrečné zkoušky v magisterském studiu Právo a právní věda, navazujícím 
magisterském studijním programu Veřejná správa a v bakalářském studijním programu 
Veřejná správa: 

-  Mgr. Hanu Adamovou, Ph.D.  

 

  Výsledek hlasování: 

     počet členů vědecké rady: 48 

     počet odevzdaných hlasů: 39 

     počet kladných hlasů: 38 

Návrh tak Vědecká rada svými hlasy přijala. 

 

6. Schválení změny školitele u studenta Mgr. Filipa Novotného 

V úvodu tohoto bodu vysvětlil Martin Škop důvody pro tento a následující bod, který souvisí 
s ukončením činnosti Ilony Jančářové pro fakultu a také nutností schválení ze strany vědecké 
rady s ohledem na to, že Jiří Vodička je nehabilitovaným školitelem.  

Robert Zbíral poté otevřel diskuzi k tomuto bodu, do níž se nikdo nepřihlásil.  

Vědecká rada poté hlasovala o návrhu ve znění:  

Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje změnu školitele u studenta 
Mgr. Filipa Novotného z doc. JUDr. Ilony Jančářové, Ph.D. na JUDr. Jiřího Vodičku, Ph.D.  na 
výzkumné zaměření: " Zásada environmentálně a sociálně odpovědného zadávání veřejných 
zakázek ". 

 

  Výsledek hlasování: 



     počet členů vědecké rady: 48 

     počet odevzdaných hlasů: 39 

     počet kladných hlasů: 39 

Návrh tak Vědecká rada svými hlasy přijala. 

 

7. Schválení změny školitele u studenta Mgr. Matěje Mrliny 

Robert Zbíral otevřel diskuzi k tomuto bodu, do níž se nikdo nepřihlásil.  

Vědecká rada poté hlasovala o návrhu ve znění:  

Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje změnu školitele u studenta 
Mgr. Matěje Mrliny z doc. JUDr. Ilony Jančářové, Ph.D. na JUDr. Jiřího Vodičku, Ph.D.  na 
výzkumné zaměření: " Koncepční nástroje v ochraně ovzduší ". 

 

  Výsledek hlasování: 

     počet členů vědecké rady: 48 

     počet odevzdaných hlasů: 38 

     počet kladných hlasů: 38 

Návrh tak Vědecká rada svými hlasy přijala. 

 

8. Různé 

Martin Škop i Robert Zbíral v závěru poděkovali členům a členkám za účast.  

Další zasedání v jarním semestru je naplánováno na 3. 6. 2025 od 14:00. 

 

V Brně dne 3. dubna 2025  

Martin Škop 

 

 

Zapsal: Jiří Jaroš             Schválil: Robert Zbíral 

 
 



 

 


